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Els castellarencs David Jaén i Josep 
María Martín, quarts en Superstock a 

les 24 hores de Motociclisme
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CULTURA P19600 visites diàries al Mercat 

El pressupost final per acabar l’obra s’ha tancat amb una desviació de dos milions d’euros

Pla per 
fomentar la 
participació i 
la salut de la 
gent gran  

Una família 
vol impulsar 
la criança 
compartida 
a Castellar

ACTUALITAT P3

ACTUALITAT P9

El Ple aprova els comptes de 
la 2ª fase de la plaça Major

Avui, 
foc i rock 
a l’Skate 
Parc
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PIRÀMIDE NUMÈRICA JEROGLÍFICS
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Baixada de Palau i Caldes, 
carrers de plataforma única

Les obres han consistit en la 
remodelació del paviment i les 
voreres dels carrers, suprimint 
així les barreres arquitectòni-

ques, i en la reposició dels serveis 
de clavegueram i aigua. en el cas 
del carrer caldes, les obres s’han 
fet en el tram comprès entre els 
carrers Puiverd i racó. La Funda-
ció oNce ha finançat part del cost 
de les obres de tots dos carrers.

19 de març i 13 de setembre, 
festes locals del 2010

el ple de juliol, celebrat dimarts 
passat, va aprovar el divendres 
19 de març, festivitat de sant 
josep, i el dilluns 13 de setem-

bre, dilluns de festa Major, com 
les dues festes locals de caste-
llar del vallès per l’any vinent. 
aquestes festes locals se sumen 
a la dotzena de festes laborals 
que fixa l’article 37.32 de l’estatut 
dels treballadors.

Una vellesa activa (integrada a la 
societat) es basa en tres pilars: la 
participació, els hàbits saludables 
i la seguretat. Tres aspectes que 
es recullen al Pla d’Envelliment 
Actiu que va aprovar el ple muni-
cipal i que ara s’ha de desenvolu-
par a través de diferents accions.  
“Aquest és un projecte innovador 
a Catalunya”, va explicar l’alcalde 
de la vila, Ignasi Giménez, durant 
la presentació del pla, “hem estat 
ambiciosos i realistes, i per això 
el proper exercici pressupostari 
es crearà una partida específica 
per desenvolupar el pla”. 

participació || Enric Sampere 
és un dels tècnics de l’empresa 
Progess, encarregada d’elaborar 
el pla. Ell mateix va explicar les 
línies més destacades, la primera 
és que “el pla s’ha elaborat amb 
la participació de la gent gran”. 
En concret, s’han tingut en compte 
dades demogràfiques, una tren-
tena d’entrevistes amb professio-
nals, i una jornada de participació 
“a la qual hi van participar 120 
persones”. 

D’aquesta recerca de dades 
van sorgir tres línies d’actuació 
bàsiques: el foment de la partici-
pació, la promoció d’hàbits saluda-
bles i la millora de la seguretat (en 
un sentit ampli del terme). “Són 
les línies de les quals partíem 
els tècnics, i curiosament a la 
jornada de participació aquestes 
van ser les peticions dels partici-
pants”, explica Enric Sampere.

En cadascun d’aquest àmbits 
s’han previst diferents programes. 
Per exemple, per fomentar la par-
ticipació es preveuen activitats 
formatives, incidir en la difusió 
i l’accés a la informació, facilitar 
l’ús de les noves tecnologies o la 
posada en marxa d’activitats inter-
generacionals.

Pel que fa a la promoció 
d’hàbits saludables, l’objectiu és 
crear programes d’activitats físi-
ques, però també de sensibilitza-
ció a tota la població en general. I 
per últim, l’àmbit de la seguretat 
s’entèn sobretot com la necessitat 
de garantir la mobilitat i l’accessi-
bilitat, tant a la via pública com als 
equipaments municipals. 

El Pla d’Envelliment Actiu 
té vigència fins l’any 2013, i una 
comissió tècnica municipal haurà 

  Ànnia García

Eines per garantir un
envelliment socialment actiu

Un nou enfocament als Serveis Socials

“Fins ara, els Serveis 
Socials donaven respostes 
assistencials, però en 
els últims anys això ha 
anat canviant”, explicava 
la diputada de Benestar 
Social Montserrat Ballarin. 
Així doncs, els Serveis 
Socials són cada cop més 
una eina per garantir una 
sèrie de drets universals. 

Una de les causes són les 
noves lleis aprovades al 
respecte. “La idea clau és 
empoderar les persones, 
donar-los eines perquè 
decideixin amb autono-
mia”. Una autonomia que 
ha de servir perquè “la 
gent es mantingui activa en 
la societat, aportant i exer-
cint la ciutadania activa”.

  La diputada de Benestar Social, Montserrat Ballarin, l’alcalde, Ignasi Giménez i la regidora Glòria Massagué. || j.G.

L’Ajuntament ha presentat el Pla d’Envelliment Actiu, que proposa activitats per fomentar la participació i la salut de la gent gran

de vetllar pel compliment dels 
objectius, per assegurar les provi-
sions econòmiques i haurà d’ava-
luar els resultats.

més autonomia || Es considera gent 
gran la població de més de 60 anys. 
Segons les dades actuals, més del 
80% del total són persones autò-
nomes, i per tant les seves deman-
des van més enllà de l’assistència. 
Segons les dades del padró, a 31 de 
desembre de 2008, la població més 
gran de 60 anys era a la vila el 16% 
del total.    
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PLE DE JULIOL

 Cristina Domene

El govern va portar a aprovació, a 
l’última sessió de ple abans de les 
vacances, la segona fase del pro-
jecte de la plaça Major, del mercat 
i del aparcament. Per donar per 
tancada aquesta fase, s’havia 
d’aprovar, d’una banda, les modi-
ficacions de les obres d’acabats 
del mercat i de l’aparcament i, 
de l’altra, les modificacions d’ur-
banització de la plaça Major. 
Aquest tancament, però presen-
tava un increment de més de dos 
milions d’euros respecte el pla 
inicial aprovat en ple, passant de 
6.6610.653 d’euros a 8.664.130 €.

Una desviació en el cost del 
projecte que es deu a millores 
qualitatives, estètiques, canvis 
per part de l’Ajuntament, impre-
vistos d’obres o mobiliari, entre 
d’altres. El regidor de Projectes 
Estratègics, Pepe González, va 
explicar a la sessió plenària que 

El tancament de 
la segona fase 
s’incrementa fins als 
8,6 milions d’euros

El projecte de la plaça Major 
es tanca amb 2 milions més

és normal que es donin aques-
tes modificacions en projectes de 
gran envergadura. “Hi ha modi-
ficacions que no estan previs-
tes com canvis de criteri tècnic 
o polític, increment dels preus 
dels materials, exigències de les 
companyies de serveis... El pro-
jecte ja està acabat i l’Ajunta-
ment ha de pagar les empreses. 
Les xifres han estat acceptades 
pels tècnics després de llargues 

sessions d’anàlisi i negociació 
amb les empreses afectades”. 

la crítica de l’oposició || La por-
taveu del grup municipal de Con-
vergència i Unió, Montse Gatell, 
va afirmar que no estaven d’acord 
amb alguns dels processos “ja 
que es podien haver fet concur-
sos públics per obtenir la millor 
oferta d’aquelles obres que no 
estaven contemplades dins del 

  Aquest és l’aspecte actual de la plaça Major després de la urbanització de l’espai. || joseP GraeLLs

Nou pla d’acollida a 
població nouvinguda

El ple va aprovar per unanimitat 
el Pla de Recepció i Acollida muni-
cipal, el PRAM. Es tracta d’una 
eina que “neix de la necessitat 
d’establir un marc que englobi 
les actuacions per l’acollida de 
la població nouvinguda”, segons 
va explicar la regidora d’Immigra-
ció, Glòria Massagué. Entre d’al-
tres qüestions, el PRAM planteja 
un procés actiu, que inclou l’arri-
bada, l’acompanyament, l’asses-
sorament i també la sensibilitza-
ció al conjunt de la ciutdania. El 
PRAM també especifica una sèrie 
de mecanismes transversals, que 
impliquen diferents adminis-
tracions, entitats i la ciutadania 

en general. Actualment l’índex de 
població immigrada a Castellar és 
del 6% del total de la població, molt 
per sota de municipis de l’entorn.

diners per l’escola de música || 
També per unanimitat es va aprovar 
l’acceptació d’una subvenció de la 
Generalitat de Catalunya per a l’Es-
cola de Música. Es tracta d’una 
partida de 110.000 euros, correspo-
nents al curs 2008-2009.

Aprofitant la moció, des del 
grup municipal de CiUla regidora 
Mercè Vallès va recordar al govern 
que encara no se’ls havia explicat 
el resultat de la nova direcció del 
centre i el nombre de persones que 
han sol·licitat la bonificació en la 
matrícula de l’escola atenent al seu 
nivell de renda. 

  A.G.

S’aprova per unanimitat 
el Consell d’Infants

Al ple es va aprovar, per unanimitat, 
la creació i el reglament del Consell 
d’Infants. Aquest òrgan ha de ser 
un espai de participació per a tots 
els infants de la vila, en l’exercici 
dels drets cívics i de ciutadania.

Una de les primeres experièn-
cies participatives amb infants de la 
vila va tenir lloc l’any passat, amb la 
consulta que es va fer a les escoles 
per triar els jocs de la plaça Major. 
L’èxit de l’experiència, sumat al fet 
que Castellar és des del 2005 Ciutat 
Educadora, han portat el govern a 
crear el Consell d’Infants. La regi-
dora d’Educació, Antònia Pérez, va 
explicar tot el procés, que culmi-

nava dimarts amb l’aprovació al ple 
del reglament del consell.

La proposta incorpora 
esmenes per part dels diferents 
grups municipals. Des de Conver-
gència i Unió, la regidora Mercè 
Vallès va manifestar la voluntat 
que participin del consell tots els 
infants, també els de les escoles 
concertades: “També hem expres-
sat que creiem que l’espai on els 
infants s’han d’expressar és el 
Consell Escolar, i no el ple muni-
cipal”.

Un dels grups més actius en la 
defensa de la proposta va ser el de 
L’Altraveu. La formació havia pre-
sentat una moció sobre aquesta 
qüestió, que van retirar ja que 
molts dels punts que recollia es van 

  A. García
afegir a la proposta del govern. La 
regidora Elisenda Alamany es va 
referir a la declaració dels drets 
dels infants, i va recordar que “el 
ple ha de garantir que els infants 
tinguin el dret a expressar opinió 
sobre tot el que els afecta, i els ha 
de reconèixer com a subjectes 
actius de la societat”.

I des d’Esquerra Republi-
cana de Catalunya es va valorar de 
forma positiva la creació d’un nou 
òrgan de participació, i l’acceptació 
també d’algunes de les seves pro-
postes, com “l’establiment d’una 
sessió específica per rebre les 
peticions dels nens i nenes”, va 
explicar el republicà Oriol Papell, 
“perquè facilita el coneixement 
dels càrrecs electes”. 

projecte de la plaça Major, com 
és el cas de la urbanització del 
passeig Tolrà, el soterrament 
dels contenidors i l’illa del carrer 
Sant Pere d’Ullastre”.

L’Altraveu va recordar que 
l’obligació de l’administració és 
vetllar perquè les despeses  de les 
obres siguin mínimes. “Un pro-
jecte en el qual va haver-hi par-
ticipació ciutadana i concursos 
no pot tenir un desviament de 

dos milions d’euros, no ho podem 
permetre. No és un bon exemple 
d’obra pública”, va queixar-se el 
regidor Xavier Arderius. 

El regidor d’ERC, Jordi Per-
manyer, va expressar: “Les des-
viacions són lògiques si estan al 
voltant del 10%, però no si repre-
senten un 20% en els acabats del 
mercat i de l’aparcament i un 
45% en les modificacions d’ur-
banització de la plaça Major”.

El govern va cloure el debat 
afirmant que tanquen les modifi-
cacions amb la lliçó apresa. “És 
un mal exemple d’obra muni-
cipal, esperem doncs que no 
es torni a repetir mai més i 
poder compensar i aprendre 
dels errors que hi ha hagut en 
aquesta plaça Major”, va reco-
nèixer l’alcalde de Castellar del 
Vallès. Ignasi Giménez, alcalde 
de la vila. 

Les modificacions de les 
obres d’acabats del mercat, de 
l’aparcament i de la urbanització, 
que suposen un increment de més 
de 2 milions d’euros del projecte 
inicial de la plaça Major, es va 
aprovar amb els vots a favor del 
PSC, l’abstenció de CiU, ERC i el 
regidor no adscrit, Jordi Roman, 
i els vots en contra de l’Agrupació 
d’electors de L’Altraveu. 
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Manuel Villalante: “La 
intenció del Govern és fer 
arribar el tren a Castellar”

  Ànnia García

El director general de Trans-
ports Terrestres de la Generali-
tat de Catalunya, Manuel Villa-
lante, ha confirmat que el govern 
autonòmic mantè la intenció de 
fer arribar el tren a Castellar. En 
última instància, però, el projecte 
dependrà de la seva viabilitat.

-Com va l’elaboració de l’es-
tudi informatiu per l’arribada 
del tren a Castellar?
-Està força avançat, de fet pensem 
que pot estar llest l’últim trimes-
tre d’aquest any. Després passarà 
un període d’exposició pública i 
es farà l’aprovació inicial, que ha 
de preveure les diferents alter-
natives de traçat, estacions... 
És un procés que garanteix que 
tothom, administracions i ciuta-
dania, puguin dir la seva. 

-L’estudi informatiu garanteix 
que el tren arribi a Castellar?
-No, que es faci l’estudi informatiu 
no garanteix que el tren arribi, però 
sí constata que aquesta és la volun-
tat del Govern. Quan tinguem l’es-
tudi informatiu, se’ns donaran dife-
rents alternatives del projecte. Que 
sigui irrealitzable és una possibili-

 El director general de Transports Terrestres al seu despatx. || dPtoP

tat que no contemplem, com també 
ho demostra el fet que el perllonga-
ment de les línies dels FGC a Saba-
dell s’han fet pensant en un futur 
allargament fins a Castellar.

-Hi ha alguna data concreta per 
l’execució del projecte?
-No, perquè tot depèn de com 
vagin els diferents tràmits. Ara 
mateix estem a l’inici del procés, 
però hi estem, s’està invertint.

-En quins supòsits seria impossi-
ble fer arribar el tren a Castellar?

-Hi ha molts condicionants: el 
cost econòmic, el cost ambien-
tal, els interessos particulars que 
s’hi puguin contraposar, els costos 
socials... En base a aquests condi-
cionants s’ha de redactar el pro-
jecte executiu. Un projecte que ha 
d’incorporar les al·legacions d’enti-
tats locals i ciutadania.

-La cosa va per llarg...
-Tots aquests terminis són una 
garantia que el projecte es farà bé. 
És un temps que hem de sacrificar 
perquè tot vagi bé. 

Policia i Mossos controlen 
el trànsit de camions

La Policia Local i els Mossos 
d’Esquadra han engegat 
aquesta setmana un disposi-
tiu per controlar els camions 
que circulen pel municipi. El 
primer control es va posar en 
marxa dilluns, a l’entrada de 
la urbanització de Can Font, i 
entre d’altres aspectes es van 
pesar els vehicles per compro-
bar que no excedissin la càrrega 
màxima permes. “Hem rebut 
queixes de veïns de Can font i 
Ca n’Avellaneda”, explica Joan 
Alonso, cap de la Policia Local, 
“perquè han detectat que els 
camions que treballen a la 

pedrera de Vallsallent sovint 
perden càrrega”. Dels 13 
camions que es van aturar, tots 
portaven el pes permés, tenien 
els papers en regla, i els con-
ductors van donar negatiu en 

  A.G.

  Un camió a la carretera C-1415. || joseP GraeLLs

el test d’alcoholèmia. Els con-
trols als camions s’aniran repe-
tint durant tot el mes de juliol, 
a diferents punts del muni-
cipi, com a mínim tres cops per 
setmana. 
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Dues noves 
premiades a 
la campanya 
de l’ACC

  Redacció

El passat dissabte , l’Associació de 
Comerciants de Castellar (ACC) va 
fer el segon sorteig de la campanya 
“Comprar a les botigues de l’ACC, 
té premi”, consistent en  2 vals de 
compra de 200 euros cadascun. En 
aquesta ocasió, les guanyadores 
van ser Solaida Dishmey Figaro  
i Mercedes Molina Aroca,  totes 
dues de Castellar del Vallès.
Els vals que van rebre -20 vals 
de 10 euros cadascuna- els 
podran utilitzar a qualsevol dels 
establiments de l’ACC. 
D’altra banda, el diumenge 6 de 
setembre se celebrarà la 9a Fira 
d’Estiu a la plaça Major en horari de 
matí i tarda.  Com ja és tradicional 
i especialment els comerços partici-
pants del sector de la moda oferiran 
els productes de final de temporada 
a interessants preus i amb ofertes 
especials. La fira coincidirà amb la 
9a Trobada de Puntaires.  

  Cristina Domene

El mercat rep una mitjana 
de 600 visites diàries

Des de principis de març hi ha instal-
lats al mercat central uns aparells 
que tenen la finalitat de calcular el 
nombre aproximat de persones que 
entren a l’equipament i d’aquesta 
manera fer estadístiques i estudis. 
Els comptadors estan instal·lats 
en les dues portes d’entrada, una 
vegada passat el vestíbul.

El dispositius compten la 
quantitat de vegades que s’obren 
les portes del mercat i gràcies això 
es pot estimar la quantitat de perso-
nes que diàriament visiten el mercat 
i quines són les seves tendències. 
Aquestes dades recollides serveixen 
per planificar les accions i establir 
quines són les millors dates per fer 
una dinamització més activa. Òscar 
Lomas, regidor de Comerç, explica: 
“Ens serveix per valorar en quins 

 Aspecte de la parada de peix del Mercat municipal.  || j.G.

dies especialment s’han de fer 
accions de dinamització comercial 
en el mercat. Més del 40% de l’as-
sistència es produeix entre diven-
dres i dissabte, per tant, serien 
dimarts, dimecres i dijous els dies 
més interessants per fer accions, 

perquè són els dies de venta més 
fluixa”. 

Els aparells permeten, per 
exemple, comparar com canvia la 
afluència de gent d’un dia habitual a 
un altre amb una activitat concreta. 
“Si agafem les dades del dia 10 de 

Els aparells que s’han instal·lat comptabiltzen l’afluència per fer estadístiquies i estudis d’accions

juliol, el primer dimecres que es 
va fer Cuina de Mercat, i les com-
parem amb el dimecres anterior, 
veurem que va augmentar en un 
10% l’afluència de gent que va 
anar al mercat, d’alguna manera 
dóna lloc a poder valorar l’èxit o 
no de les accions que es duguin a 
terme”, exemplifica Lomas.

La mitjana obtinguda de les 
dades recollides des de l’abril fins al 
juny és d’unes 600 lectures d’ober-
tura de portes. Els dies amb més 
afluència són els divendres i dis-
sabte, entre 800 i 850 persones. El 
dia més fluix, el dilluns, amb 450. 
Quan la xifra per mesos la tendència 
és ascendent, 14.700 a l’abril, 14.900 
al maig i 15.000 al juny. “El dia amb 
més obertures de portes va ser el 
dimarts 19 de maig, amb la visita 
de Pasqual Maragall. Va captar 
un 22% més de gent que qualsevol 
altre dimarts”, afirma el regidor. 

PISCINA D’ESTIU A
ST. FELIU DEL RACÓ

ENTITATS

Del 24 de juny al 14 de setembre
Horari piscina: d’11 a 19 h
Horari instal·lacions: de 10 a 20 h

Admissió de fotografies
fins a l’1 de setembre de 2009

Fins al 31 de juliol

+ INFO:
699 03 92 67 (Eduard)
i www.castellarvalles.cat

+ INFO:
www.fit.cat, info@fit.cat, tel. 937 215 154 
(Julián, a partir de 17 h) o fax 937 212 042.

Casino del Racó

Envia un màxim de 3 fotografies 
de vespas a:
Estudi Fotogràfic Visual
carrer Prat de la Riba, 30
08211 Castellar del Vallès

Categories:
a) color - b) blanc i negre - c) Gent 
empadronada a Castellar del Vallès

Inscripcions obertes tot el
mes de juliol! 

Edats: de 4 a 12 anys 

Horaris: de 9 a 13.30 h
 (dinar no inclòs)
 o de 9 a 15 h (dinar inclòs) 

Possibilitat d’acollida de 8.30 a 9 h

1r CONCURS DE FOTO-
GRAFIA VESPA CLIC

CASAL D’ESTIU

Preu entrada: 5 € (els menors de 4 
anys, entrada gratuïta).

Consulta també les quotes d’abona-
ment per a tot l’estiu.

+ INFO:
www. retrovespa.es/vespaclic
i www.castellarvalles.cat

Padrins SolidarisPadrins SolidarisCasino del RacóRetrovespa

una olla a pressió
una cadireta de cotxe
uns caminadors
un carretó de la compra
una cuina de fogó de butà

Imprescindible inscripció prèvia.

Si ens pots ajudar, truca’ns al telèfon 
670 439 769 i passarem a recollir-ho 
al teu domicili. Moltes gràcies !!

ENS HAN
SOL·LICITAT

EXCURSIÓ
“PASSEJANT PER 
CATALUNYA”

Destinació:
Camp Nou i Sitges

Diumenge, 26 de juliol

+ INFO: Passeig, 86, dimecres de 17 a 
20 h i dissabtes d’11 a 13 h
A/e. padrinsolidaris@hotmail.com
Web: http://padrinsolidaris.entitats-
castellar.cat

+ INFO:

al telèfon: 670 439 769
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COAGSA oferirà cursos als 
hortolans de Cal Botafoc

La Cooperativa Agrària de Saba-
dell i Comarca (COAGSA) acaba 
de renovar el conveni que manté 
amb l’Ajuntament de Caste-
llar. Segons el regidor de Medi 
Ambient, Aleix Canalís, el conveni 
“garanteix serveis de la Coope-
rativa per valor de 2.000 euros”. 

En concret, des de COAGSA oferi-
ran assessorament i cursos d’agri-
cultura ecològica als titulars dels 
horts de Cal Botafoc, de propie-
tat municipal i cedits per a la seva 
explotació.

En total hi ha a Cal Botafoc 
29 parcel·les de diferents mides, 
que es van adjudicar el maig 
del 2009, dues d’elles a entitats 
socials. 

 A. García

L’agrupació socialista de Castellar, 
encapçalada pel primer secretari i 
alhora alcalde de Castellar, Ignasi 
Giménez, va muntar dissabte una 
carpa informativa a la plaça Major 
per parlar del nou acord de finan-
çament. Unes 300 persones es van 
apropar a l’estand i van poder pre-
guntar directament qüestions com 
en què varia el nou model de finan-
çament respecte l’anterior i en què 
s’invertiran els diners.|| redacciÓP

s
c

Carpa del PSC del 
nou finançament

  El Consell es va celebrar a la sala de plens de Ca l’Alberola. || j.G

 Ànnia García

Els membres del Consell de 
Cooperació de Castellar es van 
adherir, dilluns, a una petició de 
la Lliga pels Drets dels Pobles, per 
denunciar l’assassinat a Txetxe-
nia de la periodista i activista pels 
drets humans Natàlia Estemirova. 
Va ser un punt afegit a l’ordre del 
dia del Consell, que va comen-
çar amb una bona notícia: el Fons 
Català de Cooperació ha aprovat 
els dos projectes que es van pre-

El Consell de Cooperació 
denuncia el cas Estemirova

sentar des de la vila. En l’àmbit 
econòmic, també es va explicar 
que es destinarà una partida de 
1.500 euros, provinents del Fons 
d’Emergència, per al poble palestí. 
També es va explicar el contingut 
de la moció de suport a Gaza que 
el ple municipal va aprovar a prin-
cipis d’any.

També es va començar a 
donar forma a la celebració de 
la Setmana del Desarmament: 
“Serà el mes d’octubre i hem 
preparat una exposició, la pro-
jecció d’una pel·lícula i una 

xerrada”, segons ha explicat la 
regidora de Cooperació, Glòria 
Massagué. 

De cara a més endavant, el 
Consell va aprovar també l’ad-
hesió a la Marxa Mundial per la 
Pau i la No Violència, una inicia-
tiva de la Fundació Un món sense 
guerres, que es durà a terme 
entre els mesos d’octubre i febrer. 
Per últim, es va engegar la nova 
comissió de Pau i Drets Humans, 
que es presentarà a la convocatò-
ria d’ajuts que ofereix la Generali-
tat el proper mes de febrer.  
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L’educació lliure, una altra 
manera de criar els infants

La criança compartida és una 
manera diferent de criar i educar 
els infants. La iniciativa està diri-
gida, especialment, a nens i nenes 
d’1 a 3 anys i es basa en un model 
d’educació lliure, adaptada als 
interessos i ritmes dels infants. 
Els principals fonaments són que 
els pares puguin acompanyar  les 
criatures en els seus processos 
d’aprenentatge i a la vegada poder 
conciliar la vida laboral i familiar. 
Així, diferents pares i mares es 
posen en contacte i busquen un 
espai on s’estiguin els fills i con-
tracten una educadora professio-
nal. El projecte és sense ànim de 
lucre, gestionat per les famílies 
implicades i amb una quantitat de 
nens reduïda. 

Carla Ribas i Joan Bruga-
rolas, veïns de Castellar, van 
decidir l’any passat que aquest 
era el model que volien per criar 
el seu fill Bernat. Així van comen-
çar un espai de criança compar-
tida a Sabadell amb dues famílies 
més: “Les mares no trobàvem 
una solució adequada a l’hora 
de tornar a la feina. Per tant, 
vam adaptar una habitació a la 

casa d’una de les famílies, vam 
contractar una educadora i vam 
resoldre el problema”, detalla 
Ribas. A l’hora d’organitzar-se, 
les mares i els pares es tornaven 
els dies per compartir estones 
amb els nens, 3 en total, i cada 
setmana una família s’encarre-
gava de fer el dinar. “Per mi és 
la millor opció entre tenir el fill 
amb una cangur i una llar d’in-
fants on una persona ha d’aten-
dre 15 o 20 nens a la vegada”.

L’educació lliure es preocupa 
pels interessos dels nens i per 

  Cristina Domene

Una familia de la vila vol impulsar la criança compartida, una experiència que van viure a Sabadell

  Una de les propostes de la criança compartida és el joc a l’espai lliure i el contacte amb la natura. || joseP GraeLLs

  Redacció

Quart viatge 
de Som 
un Bloc a 
Gàmbia

Som un Bloc, el projecte solidari 
de l’escola El Casal, finalitza el 
seu curs solidari amb el quart 
viatge a Gàmbia, una expedi-
ció que va començar el passat 
dimarts 21 i que s’allargarà fins 
el proper 28 de juliol. 

La idea és visitar els dife-
rents projectes solidaris que 
s’estan desenvolupant allà. Nati 
Aguasca, membre del projecte 
i participant del viatge explica: 
“La idea inicial era fer una 
escola. Quan vam arribar allà 
ens vam adonar que la realitat 
era diferent al que ens havíem 
plantejat. La gent d’allà ens 
van plantejar unes necessi-
tats molt imperioses relacio-
nades amb l’hort que treballen 
les dones”. Arran d’això es va 
desenvolupat un projecte agrí-
cola on s’han construït un pou, 
una bomba d’aigua i un tancat. 

En el viatge participen 22 
persones, 12 nens i 10 adults. 
“Estem molt contents perquè 
aquest any participen bastants 
nens i justament aquesta és la 
idea del projecte, no només 
ajudar allà, sinó conscienciar 
els nens d’aquí, que allà hi ha 
una altra realitat i es poden 
fer cosetes per ajudar”. 

donar-los molt afecte. “Es pro-
posen activitats, però si un nen, 
per exemple, no vol pintar, pot 
fer una altra cosa. A la vegada, 
se’ls ensenya a ésser coherents 
i a compartir”.

La implicació dels pares 
en aquesta educació és cabdal. 
Depenent de la disponibilitat de 
les famílies, els pares i mares 
fan torns per fer reforç a l’edu-
cadora professional. “També és 
molt important el contacte amb 
la natura i les activitats a l’aire 
lliure, per això sempre que es 

pot es programa una sortida al 
parc, a la biblioteca, a la munta-
nya...”.

Aquesta família està molt 
contenta amb l’experiència. Per 
aquest motiu, ara, vol engegar una 
iniciativa similar a Castellar. Per 
fer-ho però, necessiten la implica-
ció d’altres famílies. “És un pro-
jecte molt verd que volem tirar 
endavant, però tot dependrà del 
número de famílies que vulguin 
participar. Poden posar-se en 
contacte amb nosaltres trucant 
al telèfon 630 21 44 21”.  
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extensió poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre d’arri-
bada. Les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Només paper

Ja ho diu l’eslògan, “El teu paper és important”. Però que consti, només 
paper.  No paper impregnat de gasolina que malmeti tot el contenidor. 
Ara que venen dies de vacances, no us relaxeu i no baixeu la guàrdia.
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Un CUAP 
a Castellar

FE D’ERRADES

 secció local icv castellar

Com beu l’aigua, 
embotellada o 
de l’aixeta?

EL DILEMA

Faig servir aigua de l’aixeta 
però no directament., sinó 
que tinc una gerra d’aquestes 
que van amb filtres de carbó 
actiu i que depura l’aigua 
perquè es pugui beure. 

Magdalena Roldán
Mestressa de casa

Doncs no utilitzo ni l’aigua 
d’ampolla ni la de l’aixeta. 
Ja fa molts anys que tinc un 
descalcificador i la consu-
meixo sense problemes. No 
té cap risc.

Carme Bandera
Mestressa de casa

En faig servir de les dues. 
La d’ampolla, per als nens. 
I nosaltres la bevem de l’ai-
xeta, però descalcificada, 
però no amb osmosi.

Marc Aniorte
venedor

Arran de l’anunci de l’alcalde de 
Castellar sobre el futur imme-
diat de l’ampliació de l’actual 
CAP de Castellar, aprofitant l’ac-
tual edifici, veiem en el PSC una 
manca de política de salut pública 
social que doni resposta a les 
actuals necessitats que té la ciu-
tadania de Castellar, obviant els 
problemes i no liderant res. L’ac-
tual equip de govern es conforma 
amb la simple ampliació del CAP 
sense tenir present que la realitat 
social de Castellar i dels municipis 
com Sentmenat i Sant Llorenç de 
Savall és que aquest CAP passi a 
ésser un CUAP, un edifici amb una 
concepció nova pel que fa a l’aten-
ció de les urgències que actual-
ment són derivades a Sabadell.
Des d’ICV demanem que aprofi-
tant l’ampliació del CAP de Cas-
tellar, es doti a aquest nou edifici 
amb els recursos humans i tec-
nològics necessaris per resoldre 
un gran ventall de problemes de 
salut aguts i urgents que s’esdeve-
nen a Castellar, amb un servei que 
romandria obert tots els dies de 
l’any a totes hores i podria atendre 
el 80% de les patologies habituals 
d’urgències,i que a l’hora facilita-

Nota als esportites 
de Castellar

Benvolguda 
Vanessa

 Grup municipal de  CiU

 Eulàlia Sagrera

El grup municipal de Convergèn-
cia i Unió vol felicitar públicament 
els esportistes que, en els darrers 
temps, han aconseguit èxits espor-
tius en les diferents disciplines 
que practiquen. Assabentats per 
casualitat d’aquests èxits, el grup 
municipal de CiU hauria volgut 
participar de la felicitació insti-
tucional que els va transmetre 
l’alcalde en audiència a l’Ajunta-
ment, però això no ha estat possi-
ble perquè no hem estat convidats 
a aquestes recepcions oficials.
Tot i així, coneixedors de la gran 
feina que es fa en els clubs i entitats 
esportives, i coneixedors també 
del gran talent esportiu de tants 
convilatans, ens sentim orgullosos 
dels seus èxits i els encoratgem, 
a uns i altres, a seguir en la tasca 
esportiva i educativa que fa tants 
anys que estan duent a terme.
Reiterem la nostra felicitació i 
la nostra decepció per no haver 
pogut participar dels actes de 
reconeixement com a represen-
tants públics que som.

Fa uns dies vaig llegir la teva carta 
en un conegut diari barceloní. En 
la carta parlaves de la polèmica 
llei de l’avortament als setze anys 
i expressaves la teva opinió, com a 
noia que té aquesta edat: als setze 
anys, una nena no té prou capa-
citat per a prendre una decisió 
d’aquesta magnitud. Feies refe-
rència, és clar, al fet d’avortar 
sense el consentiment dels pares, 
però jo em pregunto: si , segons 
tu, una nena d’aquesta edat no pot 
prendre una decisió d’aquest tipus, 
tu creus que està preparada per a 
ser mare?
Imagina’t per un moment que 
estàs embarassada. Imagina’t, 
també, que els teus pares són gent 
de creences religioses profundes 
(creences cristianes o musulma-
nes, tan se val) i que no et deixen 
decidir. Ells ho fan per tu i ells deci-
deixen que tu tinguis la criatura. 
Mesos més tard seràs mare. I en 

aquest moment, tu mateixa, que 
et defineixes poc preparada per 
prendre una determinació com 
la d’avortar, et veuràs abocada 
a tot un espiral de decisions que 
afectaran no només la teva vida 
sinó la del teu fill: optaràs per la 
lactància materna o per l’artifi-
cial? El portaràs a la guarderia, 
o llogaràs un cangur? El vacuna-
ràs, o et decantaràs per la medi-
cina alternativa?...
Ja ho veus, Vanessa, no sé si et fas 
càrrec del que suposa ser mare 
sense la voluntat de ser-ho: tota 
aquesta responsabilitat i aquest 
pes ha d’esdevenir una càrrega 
massa feixuga per una noia de 16 
anys (i no vull ni pensar com ha 
de ser per una nena de tretze o 
catorze!). I es per això que s’ha 
volgut fer aquesta llei, Vanessa: 
perquè  cap nena d’aquesta país 
hagi de ser mare en un moment 
que no ho desitja, amb indepen-
dència de les conviccions pater-
nes. Tan de bo, però, que aquesta 
sigui una llei que no s’hagi d’apli-
car mai: que tots els pares 
d’aquest país siguin capaços de 
respectar i de recolzar la volun-
tat d’una noia de setze anys. 

- A L’Actual número 67, a la 
notícia referida al conveni 
entre el Servei Local de Català 
amb Padrins Solidaris i l’Es-
bart Teatral, s’afirma en el cas 
d’aquesta darrera entitat que a 
través del conveni l’ETC cedirà 
entrades dels espectacles que es 
programin al municipi. Per pun-
tualitzar-ho, les entrades només 
seran pels espectacles de l’ETC.

- A la secció Memòries del número 
67, que tractava sobre l’Esglé-
sia de Sant Esteve, es parlava de 
dues ermites a la vila: Castellar 
Vell i l’Església de Sant Esteve. 
En realitat, entre una i altra es 
va construir una petita ermita a 
prop del carrer Sant Iscle. 

- A la mateixa secció, però corres-
ponent al número 65 de L’Actual, a 
la  fotografia del Ball de plaça s’afir-
mava que era de 1910. En realitat, 
la imatge va ser presa el 1935.

ria la descongestió dels serveis 
d’urgencies hospitalàries de Saba-
dell.
ICV demana que el nou edifici 
estigui concebut per oferir una 
atenció mèdica i d’infermeria 
immediata i resolutiva, ja que 
hauria de disposar d’un servei de 
radiologia convencional i un d’ana-
lítiques immediates; una sala de 
reanimació cardíaca; una sala 
de cirurgia menor per atendre 
sutures, cures i cremades; una 
sala de traumatologies per practi-
car embenats i escaioles, així com 
sales d’observació.
Amb aquesta proposta Eva Cla-
riana responsable de la secció 
local d’ICV de Castellar presenta 
el que ha d’ésser el “full de ruta” 
dels serveis de Salut de Castellar 
del Vallès pels propers anys, que 
té com objectius bàsics millorar 
l’accés a la sanitat dels ciutadans, 
així com incrementar la qualitat i 
eficiència de l’atenció mèdica, la 
integració dels serveis i una acces-
sibilitat més gran al sistema de 
salut pública, i amb l’implementa-
ció de la CUAP de Castellar esta-
blir els fluxos, circuits i canals 
d’accés adients entre el nou centre 
i els serveis d’urgències dels hos-
pitals de referència aprofitant la 
implementació de les tecnologies 
de la informació i la comunicació.
D’altra banda, ICV critica que 
mentre alcaldes d’altres ciutats 
signen convenis amb la conse-
llera de Salut per tal de millorar 
la xarxa sanitària dels seus cor-
responents municipis, l’alcalde 
de Castellar s’ho mira des de la 
barrera, sense saber quin model 
sanitari necessita Castellar.
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Senyoreta, 
jo no he sigut

 Montse Gatell *

P

El Parlament barra el 
pas als transgènics

El nou model de 
finançament: 

Ha valgut la pena 
esperar

l  2 de juliol va tenir 
lloc al Parlament el 
debat a la totalitat de 
la Iniciativa Legislativa 

Popular per una Catalunya Lliure de 
Transgènics.  El jove pagès Alexis 
Inglada va parlar davant dels dipu-
tats   defensant un altre model agrí-
cola i ramader  a Catalunya, sem-
blant al d’altres  regions europees.    
Alexis Inglada va reclamar la neces-
sitat urgent d’uns estudis en agroe-
cologia.  “No sé si vostès s’han fet una 
imatge del futur de l’agricultura a 
Catalunya, jo sí me l’he feta:  una agri-
cultura sense pagesos, sense ànima.”
Un grup de pagesos de les terres de 
Lleida van iniciar a la tardor de 2007 
la plataforma Som lo que Sembrem. 
Estaven afectats per les contamina-
cions del panís ecològic pel transgè-
nic, als quals  es van sumar una llarga 
llista d’entitats  d’arreu del territori. 
Durant els quatre mesos establerts 
per la recollida de signatures es va 
obtenir el suport de 105.863 ciuta-
dans. A Castellar es van recollir prop 
de mil signatures i gràcies als vots a 

favor de l’Altraveu, CiU i ERC, el Ple 
va declarar la vila lliure de trans-
gènics, unint-se així als 60 munici-
pis catalans, 4.500 d’europeus i més 
de 200 regions declarades lliures de 
transgènics a Europa. La declaració 
recollia  una moció per afavorir l’agri-
cultura de proximitat al municipi, 
on  estan creixent les xarxes de ciu-
tadans que s’organitzen en coopera-
tives i estableixen  relacions directes 

amb pagesos i ramaders de Castellar 
i d’altres indrets de Catalunya. 
El 2 de juliol,  PP, CiU i PSC van pre-
sentar esmenes a la totalitat de la 
proposta de llei  i van  barrar així  la 
possibilitat del debat parlamentari: 
No volen valorar de manera trans-
parent riscos per la salut animal i 
humana dels transgènics agríco-
les, els seus costos i beneficis, i per 
a qui són, ni  els efectes i dificultats 

  Verònica Miró

  Òscar Lomas*

  El propagador i el transgènic. || joaN MuNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

E

D

de mesures valentes que caldria 
aplicar per fer la transició cap a un 
nou model, que no giri al voltant de 
les multinacionals de les llavors, la 
recerca en transgènics i el sector 
agroalimentari industrial i integrat.  
Estic convençuda que Som lo que 
sembrem i i com ho sembrem i que 
cal continuar treballant, formant 
xarxes entre consumidors i produc-
tors arreu de  Catalunya. 

odríem dir que aquesta 
setmana s’ha tancat 
el curs polític 2008-
2009 amb la celebra-

ció del darrer ple abans de l’estiu 
el passat dimarts. Entre altres 
temes menors, es portava al ple 
el tancament de la segona fase de 
l’obra de la plaça Major.

El febrer del 2007 es va fer un tràmit 
idèntic amb el tancament de la 
primera fase de les obres. En aquell 
moment es va tancar amb un 18,8% 
més que el pressupost inicial, sobre-
tot a causa del canvi de la rampa de 
sortida de l’aparcament, el que va 
encarir molt el projecte i la seva exe-
cució. També hi va haver l’arranja-
ment del mur de la Immaculada que, 
en no estar previst, va ser objecte d’un 
concurs públic adjudicant-lo a l’em-
presa que va fer una millor oferta.
En el tancament de la segona fase hi 
trobem una desviació de 2 milions 
d’euros (un 45% més que el pressu-

post), i l’equip de govern del PSC ho 
argumenta amb augments de preus, 
imprevistos, exigències de les com-
panyies elèctriques, etc. Nosaltres 
som conscients del què passa en una 
obra d’aquestes magnituds, però 
també és cert que el PSC ha anat 
incloent al compte de la plaça altres 
obres que no estaven previstes i que 
han engruixit el dèficit (les boles, el 
passeig Tolrà, la illeta de la carretera 
Sentmenat, etc.), sense fer concurs 
públic, perquè després era molt fàcil 
dir que el “desgavell” econòmic i la 
mala gestió venia dels governs de 
CiU. Aquest discurs ja no els pot 

servir per amagar la seva pròpia 
gestió. Ja fa dos anys que gover-
nen i és hora de començar a accep-
tar les pròpies responsabilitats, és 
hora de superar el “senyoreta, jo no 
he sigut, ha sigut ell”. Esperem que 
d’ara endavant la plaça no sigui més 
objecte de rebequeria infantil.
Quin gust, però, sentir parlar l’alcalde 
i els regidors socialistes de la plaça 
Major com a “punt neuràlgic”, “pro-
jecte estratègic”, “espai de trobada”... 
Com canvia el punt de vista. I això 
que no s’hi veu la Mola. 

* Portaveu de CiU

esprés de més de dos 
anys de negociacions, la 
persistència del tripar-
tit, els canvis d’interlo-

cutors del govern central i la disponi-
bilitat a augmentar el dèficit fiscal de 
l’Estat han permès al govern de Mon-
tilla aconseguir el millor acord de 
finançament que Catalunya hagués 
pogut mai imaginar. El nou model 
de finançament suposarà un revul-

siu on, per primera vegada, s’apli-
caran els preceptes que marquen 
la teoria del federalisme fiscal: ani-
vellament parcial i ordinalitat, és 
a dir, obtenir més recursos que la 
mitjana de comunitats després 
d’aplicar els mecanismes de soli-
daritat i mantenir la nostra posició 
abans i després de l’anivellament 
respecte les altres comunitats.
El nou model de finançament s’es-
tructurarà en tres blocs: el fons de 
garantia dels serveis bàsics, desti-
nat a garantir que totes les comuni-
tats tinguin els mateixos recursos 
per habitants per prestar el mateix 
nivell de serveis en educació, 
sanitat i serveis socials. En segon 
lloc, un bloc que representarà el 
25% dels ingressos tributaris i que 
no s’anivellaran. Això significa que 
l’esforç fiscal addicional que fem els 
catalans no marxarà cap a altres 
comunitats. El model es completa 
amb dos fons: el de suficiència i el 
de competitivitat. Aquests dos fons 
permetran la implementació del 
sistema, de manera que totes les 
comunitats obtindran més recur-
sos que fins ara. Aquesta estruc-
tura permet afirmar que el finan-
çament de Catalunya avança cap 
a un model de relació de caràcter 
federal, ja que permet que una part 
de l’esforç fiscal que Catalunya 
realitza per sobre de la mitjana es 
destini a la solidaritat, mentre que 
una altra part acaba revertint en 
majors recursos per als seus ciu-
tadans. El sistema defineix, per 
primer cop, un criteri d’equitat i 
racionalitza el funcionament de la 
solidaritat interterritorial.
El nou sistema suposa un gran pas 
endavant en l’autonomia financera 
i la corresponsabilitat fiscal. Això 
significa que el govern de la Gene-
ralitat augmentarà la participació 
fins el 50% en l’IRPF i l’IVA que es 
generi a Catalunya, i fins el 58% dels 
impostos especials (tabac, benzina). 
A més, des del govern català es dis-
posarà de més capacitat norma-
tiva, és a dir, podrà decidir sobre 
aspectes essencials dels impostos. 
I tot això, no són nomès paraules. 
Els números, els recursos que tots 
els catalans tindrem, parlen per si 
sols:  3.800 milions d’euros addi-
cionals al 2012. Del total de recur-
sos addicionals que el nou sistema 
aporta, Catalunya obtindrà el 26% 
o el fet que suposa augmentar en 
un 28% els recursos totals que obté 
la Generalitat respecte el darrer 
model acordat per CiU  i PP.
En resum, una gran feina del presi-
dent Montilla, del conseller Castells 
i del tripartit en ple, defensant els 
interessos de Catalunya. Toca con-
tinuar treballant. Resolt el finança-
ment autonòmic, s’ha d’avançar en 
la revisió del finançament munici-
pal i en la transferència de recur-
sos cap als ajuntaments.
Endavant i bona feina! 

* Regidor d’Economia i Règim Intern
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Desviament 
pressupostari

El doblatge 
en català

Apliquem 
l’empatia

Només una reflexió

  L’Altraveu   Carla Sanmartín

  Antoni Comas   Àlex Viturtia

l ple municipal del 21 
de Juliol va aprovar, 
amb els vots favo-
rables de l’equip de 

govern, el vot contrari de l’Al-
traveu i l’abstenció de la resta 
de grups, la modificació del pro-
jecte d’urbanització de la plaça 
Major i del projecte de les obres 
d’acabats del mercat i l’apar-
cament i el contracte amb les 
UTE. Això s’hauria d’haver fet 
abans i no ara que ja fa mesos 
que aquestes obres s’han exe-
cutat. El pressupost contractat 
inicialment era de 6.610.653,30 
€ (1.099.920.110 de ptes) i ha 
acabat sent de 8.775.621,68 € 
(1.460.140.476 de pessetes), 
2.164.968,38 euros (360.220.366 
de ptes) més del que inicial-
ment es va pressupostar i més 
d’un 30% de desviament. És per 
aquest percentatge escandalós, 
que la llei obliga a presentar 
a aprovació la modificació del 
projecte i els contractes amb 
les empreses.

L’equip de govern va argumen-
tar que aquests desviaments 
pressupostaris són “normals”. 
Nosaltres no ho considerem 
així, amb els diners de tots no 
podem admetre que hi hagi 
obres que en lloc de 6 milions en 
costin 8. Sabem que és habitual 
que hi hagin desviaments però 
això no vol dir que sigui normal. 
De vegades alguns contractistes 
es postulen per obres públiques 
amb ofertes econòmiques pre-
veient les posteriors desviaci-
ons pressupostàries. Aquesta és 
una pràctica fosca que fa mala 
olor i que entre tots hauríem 
d’anar arraconant. La senyora 
Rita Barberà, alcaldessa de 
València, diu que és normal que 
els polítics rebin regals, l’equi-
paració entre el termes “habi-
tual” i “normal” ens posa en un 
pendent que porta directament 
a la corrupció. 
L’obligació de l’administració és 
vetllar per que la situació “habi-
tual” sigui el que és normal, que 
les desviacions pressupostàries 
de les obres públiques siguin 
petites i hi hagi la sana tendèn-
cia d’arribar a que no n’hi hagin. 
Si no treballem en aquest sentit 
correm el risc de perdre la cre-
dibilitat en les institucions que 
ens governen. 

óc consumidora habi-
tual de cinema en 
versió original. Assu-
meixo com a certa 

la màxima que diu que el cinema 
és el setè art i com a tal, m’agrada 
rebre’l sense intermediaris.

Haig de reconèixer, però, que 
també sóc consumidora habitual 
de cinema doblat. En veig per tele-
visió i de vegades també al cinema. 
Tinc la sort de viure en un país on 
el doblatge és d’alta qualitat i crec 
de debò que és això el que fa que, 
encara ara, la majoria dels cata-
lans prefereixin la versió doblada 
de les pel·lícules, encara que sigui 
doblada al castellà.
Estic convençuda que si els actors 
de doblatge no fessin una feina 
excel·lent, el consum de pel·lícules 
doblades minvaria, perquè un mal 

doblatge pot espatllar una bona 
pel·lícula.
Donat que el panorama és aquest, 
l’objectiu dels consumidors i dis-
tribuidors de cinema a Catalu-
nya hauria de ser que els catalans 
poguem veure el cinema subti-
tulat al català en tots els nostres 
cinemes i, al reposabraços de les 
butaques, hi trobem uns auricu-
lars que ens permetin, si així ho 
volem, escoltar aquella pel·lícula 
doblada a l’idioma que desitgem.
Quin idioma desitjarem aleshores, 
ja és tota una altra història. 

E S

questa parauleta 
no s’utilitzava en 
temps passats, però 
certament estava 

en els nostres diccionaris. O no?
Això ens dóna l’entrada a un 
tema de vital importància.
L’empatia és la disposició 

omés quatre ratlles 
per expressar un 
sentiment o una sen-
sació que tinc al cap. 

Acabo de veure a la televisió l’in-
cendi d’Horta de Sant Joan. Això 
em porta a pensar que cal sobretot 
extremar la prudència si sortim al 
bosc. Aquesta és la meva petita 
aportació. Pensem-hi. 

mental, cordial i afectuosa que 
fa que ens posem en el lloc del 
nostre familiar, amic o interlocu-
tor per comprendre els seus pen-
saments, els seus sentiments i la 
seva actitud vital.
D’aquesta manera, utilitzant 
l’empatia ens podem enten-
dre millor en les nostres rela-
cions socials internes i exter-
nes i aconseguirem entendre’ns  
més bé i per més temps amb els 
nostres interlocutors.
La millor manera de saber el que 
ens pot donar l’empatia és utilit-
zar-la quan abans millor. 

A N

ES NECESSITEN 
VOLUNTARIS
I VOLUNTÀRIES

si ens vols ajudar a organitzar 
la cursa popular i la patinada 
popular de Festa Major, que 
tindran lloc el 12 de setembre, 
adreça’t a la regidoria d’esports.

de l’1 al 10 de setembre

tel. 937 472 003 – 659 591 625
Fax. 937 472 008
adreça electrònica:
esports@castellarvalles.cat

LÍNIA C1
Sabadell - Castellar
Feiners: 1a sortida 5.30 i 6.35 h,
 i als 05 i 35 minuts de cada hora
 Última sortida 22.35 h
dissabtes i festius: 1a sortida 7.35 i 8.05 h,
  i als 05 i 35 minuts de cada hora.
  Última sortida 22.35 h

Castellar - Sabadell (pl. Europa)
Feiners: 1a sortida 5.50 i 6.50 h,
 i als 20 i 50 minuts de cada hora.
 Última sortida 22.50 h
dissabtes i festius: 1a sortida 7.50 i 8.20 h,
  i als 20 i 50 minuts de cada hora
  Última sortida 22.50 h

Castellar - Sabadell (La Vallesana)
Feiners: 1a sortida 6.00 i 7.00 h,
 i als 00 i 30 minuts de cada hora.
 Última sortida 23.00 h
dissabtes i festius: 1a sortida 8.00 i 08.30 h,
  i als 00 i 30 minuts de cada hora.
  Última sortida 23.00 h

LÍNIES C4 i C6
Les línies c4 i c6 no circularan el mes d’agost.

LÍNIA C3
Sabadell - Sant Llorenç

Feiners i dissabtes: 08.25, 12.00, 15.15,

  16.45, 18.15, 19.45 i 21.15 h

Festius: 08.25, 12.00, 18.15 i 19.45 h

Castellar - Sant Feliu - Sant Llorenç

Feiners i dissabtes: 08.35, 12.10, 15.24, 16.54, 

  18.24, 19.54 i 21.24 h

Festius: 08.35, 12.10, 18.24 i 19.54 h

Sant Feliu - Sant Llorenç

Feiners i dissabtes: 08.52, 12.27, 15.39, 17.09, 

  18.39, 20.09 i 21.39 h

Festius: 08.52, 12.27, 18.39 i 20.09 h

Sant Llorenç - Sant Feliu

Castellar - Sabadell

Feiners i dissabtes: 09.15, 13.00, 16.00, 17.30, 

  19.00, 20.30 i 22.00 h

Festius: 09.15, 13.00, 19.00 i 20.30 h

Sant Feliu - Castellar - Sabadell

Feiners i dissabtes: 09.35, 13.20, 16.16, 17.46, 

  19.16, 20.46 i 22.16 h

Festius: 09.35, 13.20, 19.16 i 20.46 h

HORARIS D’ESTIU AUTOBUSOS (del 3 al 23 d’agost)AJUTS PER A LA 
REHABILITACIÓ 
D’EDIFICIS D’ÚS 
RESIDENCIAL I 
D’HABITATGE

Pots descarregar els impresos norma-
litzats a:
http://mediambient.gencat.net/cat/
ciutadans/habitatge/impresos_formu-
laris.jsp

Les sol·licituds es poden
presentar a:
 oficina Local d’Habitatge
 (passeig tolrà, 1) 

 secretaria d’Habitatge i de la
 direcció General de Qualitat
 de l’edificació i rehabilitació
 de l’Habitatge (c. aragó, 244
 08007 Barcelona)

Presentació de sol·licituds fins 
al 23 de setembre de 2009.

el termini finalitzarà el 30 de 
novembre de 2009 per a les sol-
licituds destinades a actuacions 
de rehabilitació per risc imminent 
i per a les sol·licituds per a l’adap-
tació de l’interior de l’habitatge a 
persones amb mobilitat reduïda.

EL TAULELL
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MOTOR

24 hores amb regust amarg

 Jordi Mas

No han estat ni molt menys unes 
24 hores com les de l’any passat. A 
la presència més baixa de pilots, 
també s’hi ha sumat un descens 
en la participació castellarenca a 
la prova per excel·lència de resis-
tència d’àmbit català. A més, els 
resultats han estat més pobres. 
L’equip de l’IES Castellarnau 
no va poder classificar-se en els 
llocs de podi de la seva catego-
ria, mentre que l’equip X-Bike de 
Toni Garcia va haver d’abandonar 
abans d’hora.

L’equip IES Castellarnau, on 
hi competeix el castellarenc David 
Jaén i aquest any també el refor-
çava Josep Maria Martín, va tenir 
una bona actuació en Superstock, 
però no van obtenir la recom-
pensa del podi com en l’any ante-
rior. Quan semblava que acaba-
rien en tercer lloc, uns problemes 

amb els canvis van fer alentir 
el ritme de l’equip sabadellenc, 
que va retrocedir una posició. 
“Vam acabar sense la segona i 
la tercera marxa, que són molt 
importants. Això va propiciar 
que perdéssim molt de temps en 
les últimes tres hores de cursa”, 
explica el pilot David Jaén, que 
tot i així opina que “un quart 
lloc no està malament, tenint en 
compte que competien 23 motos 
en Superstock”.

Pitjor li van anar les coses 
a Toni Garcia. Ja en la sortida, 
la seva Honda no va arrencar. 
“Ho vam provar tot, sospitem 
que va ser un problema de la 
bateria”, explica Garcia. Sortia 
des del cinquè lloc de la general, 
però aquest entrebanc va endar-
rerir molt el seu equip. I això va 
obligar a iniciar una remuntada. 
“Crec que vaig avançar 32 
pilots en sis voltes. En aquell 
moment m’ho estava passant 
molt bé, però vam comen-
çar a tenir problemes amb els 
frens”. Fins a tres vegades els 
pilots de l’equip X-Bike van patir 
una sortida de pista a causa dels 
frens. A la tercera va anar la 
vençuda. Un aparatós accident 
va deixar l’equip sense possibi-
litat de continuar la cursa, i es 
va haver de retirar després de 
sis hores de competició. Les 24 
hores de resistència van tenir la 
participació de 44 equips, amb 
victòria de Suzuki Català a la 
classificació general. 

  La moto de l’IES Castellarnau durant la cursa d’aquest passat cap de setmana. || j.G.

L’IES Castellarnau 
es queda a un pas 
de pujar al podi 
de Superstock

L’X-Bike de Toni 
Garcia s’ha de retirar 
per problemes amb 
els frens de la moto

La temporada de Toni Garcia perilla de cara el setembre

Les 24 hores poden ser molt pitjor del què 
semblen per a Toni Garcia. La moto amb 
què va competir a la prova de resistència 
és la mateixa que ell utilitza durant la 
temporada, i no va acabar precisament 
en bones condicions. Després de tres 
caigudes, l’última de les quals va ser força 
aparatosa, l’Honda CBR1000 de l’equip 
X-Bike va quedar pràcticament inservible. 

Ara el pilot castellarenc i la seva escuderia 
estan buscant la manera de poder reparar 
la moto i tenir-la a punt per al setembre, 
quan tornarà la competició en la majoria 
de categories de velocitat. La inversió que 
ha de fer Toni Garcia i el seu equip ara és 
alta, pràcticament el que costaria la moto 
totalment nova, de manera que la presència 
del castellarenc s’ha quedat en incògnita.

Pedrosa, tercer 
a Alemanya
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La sacsejada que ha provo-
cat la crisi econòmica a la Unió 
Esportiva Castellar ja té nom i 
cognoms. Es diu 15.700 euros, el 
deute amb el qual haurà de con-
viure el club a partir de la tempo-
rada que ve. Aquesta és la xifra 
que donen fonts de l’actual junta 
directiva després de la primera 
anàlisi que s’ha fet de la situació 
actual de l’entitat. Segons aquests 
càlculs, el club encara té pendent 

  Jordi Mas

Un forat de 15.700€ Els sots21 jugarà per 
pujar a Preferent

L’equip sots21 del CB Castellar 
ha confirmat la seva participa-
ció a les fases d’ascens a Pre-
ferent, categoria que va perdre 
el passat mes de maig. Aquest 
serà el primer compromís que 
haurà d’afrontar el nou tècnic 
de l’equip, Pedro Argachal, que 
també farà de segon entrenador 
al sènior ‘A’ masculí del club.

De moment, encara es des-

  Redacció

FUTBOL BÀSQUET

  La darrera assemblea de socis de la Unió Esportiva Castellar. || joseP GraeLLs

d’ingressar 21.600 euros, mentre 
que les despeses que encara no 
s’han abonat pugen fins a 37.300 
euros, entre els quals hi figuren 
els sous pendents d’entrenadors 
i jugadors del primer equip entre 
d’altres sortides pendents. Això 
significa un dèficit final de 15.700 
euros. Una xifra aproximada que 
reflexa la difícil temporada que 
ha patit el club, combinades amb 
unes previsions pressupostàries 
excessivament optimistes.

Una de les xifres que més 
puja és la d’equipament esportiu 

coneix el format d’aquestes fases, 
així com el lloc i els horaris. Pro-
bablement, però, es jugarà el 
primer cap de setmana de setem-
bre a pista neutral.

L’equip sots21 afrontarà les 
fases d’ascens amb la meitat de 
l’equip nou, ja que sis jugadors 
provénen del júnior. Hi ha un fit-
xatge de fora, mentre que es 
queden cinc jugadors de la tem-
porada passada. En total seran 12 
jugadors els que intentaran l’as-
cens de categoria. 

  Un partit d’aquesta temporada de l’equip sots21. || joseP GraeLLs

que ha quedat pendent de vendre 
als jugadors de totes les catego-
ries de l’entitat. El club calcula 
que hi ha en estoc 11.300 euros, 
fruit d’una comanda que es va 
demanar a principis de la tempo-
rada passada.

El pressupost final de l’actual 
temporada, que donarà a conèixer 
la junta a la propera assemblea de 
socis del setembre, poc s’assem-
blarà a la previsió que havia fet el 
3 de setembre de 2008 el coordi-
nador Pere Invernón i que pujava 
a 190.000 euros. 

Rovira, al nivell del campió d’Europa

BIKE TRIAL

No és notícia que el pilot de Cas-
tellar del Vallès Alan Rovira 
guanyi, com ho va fer el cap de 
setmana passat a l’Estació de 
Vallnord, a Andorra. Però sí que 
ho és que tingués l’oportunitat de 
medir-se amb el campió d’Europa 

  Redacció
de la categoria poussin, el belga 
Leonard Romain.

Alan Rovira competeix en 
una categoria superior a la seva 
-la poussin-, i per tant, ha de fer 
proves de més dificultat. El pilot 
castellarenc va penalitzar 16 
punts que li van valdre per vèncer 
en categoria promesa. Tot i així, 
es va quedar a només quatre   El petit Dan Rovira. || cedida

punts de Leonard Romain, tenint 
en compte que Alan Rovira té dos 
anys menys que el campió belga. 
A més, segons expliquen des de 
l’equip de Rovira, haguessin pogut 
recórrer cinc punts de penalitza-
ció, que l’haguessin fet superar a 
Romain.

En aquesta prova, correspo-
nent a la primera cita del Campi-

onat dels Països Catalans, també 
hi va participar Dan Rovira, 
germà de l’Alan, que va compe-
tir i puntuar en categoria poussin 
establint una tercera posició amb 
50 peus. La competició va coin-
cidir amb el Solo Bici Vallnord, 
un espectacle competitiu que va 
acollir més de dos mil participants 
durant el cap de setmana. 

Es va quedar molt a prop de Leonard Romain a la prova andorrana del Campionat Països Catalans
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Una setmana de campions. 
L’Ajuntament de Castellar ha 
rebut durant les últimes dues 
setmanes a membres del Club 
Atlètic Castellar i de l’Hoquei 
Club Castellar en motiu dels 
èxits assolits en els darrers 
mesos. L’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez, i la regidora d’Esports, 
Pepa Martínez, van rebre els 
campions a la Sala de la Capella 
de l’Ajuntament.

La comitiva del CAV estava 
formada pel seu president, 
Àngel Vilalta, i alguns membres 
del club a més dels campions 
que han aconseguit una medalla 
d’or durant la temporada: Marc 
Vela, or en perxa al Campio-
nat de Catalunya, d’Espanya i 
per Autonomies, era el que més 
guardons ha aconseguit enguany. 
Els altres campions han estat els 
cadets Marc Martín, Francesc 
Fernández, Germán Escolano 
i Dani García; el juvenil Àngel 
Vilalta; l’atleta promesa Iván 
Alba; la veterana Anna Martí; i 
els veterans Josep Permanyer, 
Toni Creus i Josep Pons.

Els membres de l’Hoquei 
Club Castellar, encapçalats pel 
seu president Joan Tantiñà, van 
celebrar l’èxit assolit a la Copa 
Generalitat per l’equip aleví ‘A’. 
En un torneig triangular dispu-
tat a Santa Coloma de Farners, 
els castellarencs van vèncer el 
Sant Josep d’Anoia i el Girona. 
L’equip està format per Víctor 
Bonilla, Manel Calvet, Gerard 
Galván, Oriol Garcia, Marcel 
Montllor, Guillem Plans, Juan 
Rovira i Arnau Russell. 

  Redacció

Oda als darrers campions
Recepció a l’Ajuntament de Castellar als campions alevins d’hoquei i als atletes que han aconseguit una medalla d’or

  L’equip aleví de l’Hoquei Club Castellar va visitar l’Ajuntament com a campió de la Copa Generalitat. || joseP GraeLLs

  La representació del Club Atlètic Castellar que ha aconseguit 11 medalles d’or durant la temporada 2008-2009. || joseP GraeLLs
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HOQUEI

L’Hoquei Club Castellar s’havia 
plantejat una temporada 2009-
2010 amb només dos alevins en 
lloc de tres com en la temporada 
anterior. Segons la idea inicial 
s’haurien format dos equips amb 
unes plantilles més llargues, però 

  Jordi Mas

  Martínez, fa una temporada. || j.G.

Es seguirà amb tres alevins
L’aleví C no desapareix, però jugarà una competició no federada

  Un partit de categoria aleví al pavelló Dani Pedrosa. || joseP GraeLLs

Maria Martínez 
torna al femení

El sènior femení no vol tro-
bar-se amb els problemes per 
falta de jugadores que han 
deixat l’equip en quadre partit 
rere partit. El conjunt castella-
renc necessita reforçar-se si vol 
encarar la propera temporada 
amb opcions, i la primera incor-
poració ja ha arribat. Segons ha 
informat el club, Maria Martí-
nez torna a l’Hoquei Club Cas-
tellar després d’un any d’absèn-
cia. La jugadora havia format 
part del Castellar des de l’edat 
d’hoquei base, i ara torna per 
reforçar el sènior.

Amb el retorn de Martí-
nez, l’equip està format ara per 
vuit jugadores: la portera Maria 
Ballesta, i les jugadores Marina 
Catena, Montse Ballesta, Selena 
Garcia, Laia Pasquina, Maite 
Rosique, Caterina Renom i 
Maria Martínez. Lluís Berbis en 
serà l’entrenador. 

  Redacció

finalment el club mantindrà els 
tres equips.

L’aleví ‘C’, doncs, no desapa-
reix, però no jugarà a la compe-
tició que organitza la Federació 
Catalana de Patinatge. A partir de 
l’octubre disputarà una lliga que 
organitza el Consell de l’Esport 
Escolar de Barcelona. El tercer 
equip aleví estarà format per tres 

jugadors fixes: Oriol Puigdomè-
nech, Oriol Olivera i Demetrio 
Campos. Puntualment, l’equip 
serà reforçat per jugadors ben-
jamins, alevins i fèmines, que 
doblaran amb els seus respectius 
equips. Així, el club manté els 15 
equips de l’any passat -a més dels 
d’escola i veterans- i crea tres 
equips nous. 
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‘Zahorí’ i Hipnosis, dos 
espectacles que prometen

  Moment de l’espectacle Zahorí. || cedida

L’espectacle Zahorí, de la companyia Toniton, 
es podrà veure avui mateix a les 23 hores, a 
l’Skate Parc. Es tracta d’un espectacle de foc 
molt visual, amb trepidants números aeris, en 
el qual la llum, el foc i l’aigua són els protago-
nistes. Aquests elements són manipulats pels 
personatges, jugant amb tots els seus ves-
sants i formes  i creant, així, pantalles d’aigua, 
imatges de foc i efectes pirotècnics. 

toniton || És una companyia de teatre, circ 
i animació creada el 1997 per Antonio Fer-
nández i Ton Rovira. Actualment, compta 
amb gent de diversa procedència i tots ells 
han viscut  experiències vitals i professio-
nals relacionades amb el teatre de carrer, el 
món del circ i n’hi ha que provenen d’escoles 
de teatre i universitats. 

Els integrants de Toniton es declaren 
hereus d’Els Comediants, amants del carrer, 
trapezistes, admiradors de La Fura dels 
Baus, actualitzadors de la cultura popular, 
dels diables catalans, mestres de malabars 
plens de foc i xanquers que mostren mons-
tres. 

Després de 12 anys d’experiència, la 

 Marina Antúnez

El grup Hipnosis fa 11 anys 
que existeix i compta amb 
el castellarenc Fèlix Lluch

companyia s’ha tornat molt versàtil i ofereix 
un ventall immens d’espectacles, tant d’ani-
mació infantil com espectacles de contun-
dència visual i musical amb pirotècnia, mala-
bars i números aeris.

hipnosis || Després d’11 anys actuant en dife-
rents escenaris, el grup Hipnosis, format 
per Àlex Marcet, Aitor Marcet Apolo, Pere 
Pérez i Fèlix Lluch, presenta el seu quart 
disc, 1984, i alguns temes del proper disc, 
“que sortirà publicat a finals d’any”, 
explica Àlex Marcet. El concert començarà 
després de l’espectacle Zahorí “i creiem que 
ens va molt bé, pel tipus de muntatge que 

fan, perquè animarà l’ambient”, comenta 
Apolo. Hipnosis ofereix un repertori de rock 
progressiu i “considerem que és el final 
d’una etapa, que va començar amb el rock 
electrònic”, afegeix Marcet. 

Gràcies a les bones crítiques i suport 
dels mitjans i reportatges a la televisió, les 
ràdios i a mitjans especialitzats i a la pre-
sència en portals com Facebook i Myspace, 
Hipnosis s’ha consolidat com un dels grups 
abanderats del rock alternatiu progressiu de 
Catalunya i el més visitat el 2009 al portal 
musical català Tercera Via. En aquesta 
ocasió, la formació comptarà amb la col-
laboració de la cantant Míriam Aguado. 

  El grup Hipnosis torna perparat per actuar a Castellar del Vallès. || cedida

divendres, 24 juliol · 23 h
skate Parc

Espectacle de foc Zahorí
i rock amb Hipnosis

Pepa Plana encarregada del 
pregó de Festa Major

La pallassa Pepa Plana farà el pregó 
de la Festa Major 2009. actriu amb 
llarga trajectòria i premiada en 
diverses ocasions.

La Revetlla de Sant Jaume 
ja és en marxa des d’ahir

ahir dijous va començar la revet-
lla de sant jaume o del Pla, que 
enguany celebra els 25 anys d’his-
tòria. durant alguns anys, es va 

deixar de fer però ara s’ha recupe-
rat gràcies a l’empenta de j. Mas, 
a. Farell, M. rovira, a. viladoms, 
M. de iranzo, j. romeu, r. jorba, 
Maria de cal Moliner, M. Pasqual, 
Maria de cal jordi, a.M. Ginjaume 
i  d’altres veïns.

Contes per adults,
a partir de l’octubre

L’Hora Golfa del conte torna el 16 
d’octubre amb contes d’en Manel, 
amb Manuel de Pedrolo. el 20 de 
novembre, contes prohibits.
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Àries d’òpera i 
sarsuela al juliol

Els concerts als Jardins del Palau 
Tolrà de les Nits d’Estiu posen el 
punt i final aquest diisabte, amb 
un concert d’àries d’òpera i sarsu-
ela, a càrrec de tres components. 
D’aquesta manera Castellar diu 
adéu als 7 concerts que han tingut 
lloc durant els dies 3, 4, 10, 11, 17, 18 
i 25 de juliol. 

En aquesta ocasió, la soprano 
Elena Sancho interpretarà la 
Romanza del ruiseñor. de Doña 
Francisquita; Me llaman la primo-

Els concerts de Nits 
d’Estiu s’acaben amb 
una soprano, mezzo 
soprano i un piano

 Marina Antúnez

  Elena Sancho, Sara González i Anna Cardona oferiran un concert d’àries d’òpera i sarsuela demà dissabte. || cedides

La setmana passada, el Cor III de 
la Coral Sant Esteve va ser a Obe-
rahrain, a prop de Munich, en un 
intercanvi amb al cor de la Music 
Scola d’aquesta vila. Durant l’es-
tada, un total de 22 cantaires van 
gaudir de diverses activitats, com 
ara les festes medievals a Lands-
hut. En aquest indret, el cor va fer 

quatre concert a l’església St. Stepha-
nus i tres més a diferents instituts 
d’aquesta població. Els membres de 
la coral castellarenca van ser aco-
llits per famílies de la Scola Musica 
Ahrenensis, cosa que els va permetre 
conèixer com viuen la música els nois 
i noies de Baviera i com són les seves 
escoles, festes i tradicions. “L’experi-
ència que ens emportem a casa és 
fantàstica”, explicava Jaume Sala, 
director de la Coral Sant Esteve. 

La Coral St. Esteve 
torna d’Alemanya

 M. A.

  La Coral Sant Esteve va oferir quatre concerts a Alemanya. || cedida

rosa, d’El Barberillo de Lavapiés; 
Mañanica era, de Granados; i A 
mon crea mirar, de Bellini.

La mezzo soprano Sara Gon-
zález cantarà Dalila - mon coeur 
s’ouvre a ta voix; una havanera, 
Carmen, de Bizet; Que te importa 
que te ame i Los claveles, de Serrano 
i  La tempranica, de La Tarántula. 

Anna Cardona acompanyarà, 
amb el piano, totes les peces pro-
gramades, tant les que es canta-
ran en solitari, com també alguns 
duos de les solistes. 

el curriculum || Elena Sancho 
va néixer a Sant Sebastià. Actu-
alment, estudia a Londres, on ha 
estat becada per la Guilhall School 
of Music and Drama. Ha repre-
sentat nombroses òperes i obres 
sacres i ha debutat amb l’Orques-
tra Simfònica de Londres.

Sara González va néixer a les 
Palmes de Gran Canària. Recent-

ment, ha cantat El amor brujo de 
Falla a Saint John Smith’s Square, 
de Londres.

Cardona va estudiar al 
Conservatori de Barcelona i a 
Londres, a la Guilhall School of 
Music. La seva carrera inclou dos 
recitals en solitari i un  concert al 
Palau de la Música Catalana i a 
l’Auditori Nacional de Barcelona. 
A Londres, ha actuat al Draper 
Hall and ROH, al Covent Garden 
i al Park Room & Library. També 
ha pres part en el màster interna-
cional amb pianistes de la talla de 
Paul Lewis, Paul Roberts i Bryce 
Morrison. 

dissabte, 25 juliol · 21.30 h
jardins del Palau tolrà

Concert d’àries 
d’òpera i sarsuela

Les sardanes i el cinema, ben acollits

El calendari del cinema i les sar-
danes programats per a les Nits 
d’Estiu 2009 ha finalitzat.  Han 
estat un total de set propostes, 
4 de cinema i 3 de sardanes, que 
“han funcionat molt bé, la gent 
cada cop surt més al carrer”, 
explica Pepa Martínez, regidora 
de Cultura. Mamma mia, Quemar 

después de leer, El truco del manco i 
Dieta mediterranea han reunit 800 
persones. Les sardanes amb la 
cobla Jovenívola, Marinada i Nova 
del Vallès, unes 350. “Tot ha anat 
bé, tot i que vam haver de modifi-
car l’horari del cinema, perquè a 
les 21.30 h encara és de dia i no es 
veia bé”, afegeix Martínez. || M. a. 
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 Actuació del grup d’havaneres Els Pescadors de l’Escala.  || j. GraeLLs

 Marina Antúnez

Jordi Gendra i Pescadors 
de l’Escala, als Jardins 

Divendres va tenir lloc una altra de les 
propostes de les Nits d’Estiu, el concert 
de Jordi Gendra Jazz Quartet, que va 
oferir un repertori de les millors peces 
del jazz que s’escolta actualment. Aquest 
quartet està format per Jordi Gendra, 
amb  la flauta; Jordi Barceló, al piano; 
Dimitri Skidanov, al contrabaix; i Aldo 
Caviglia, a la bateria.

En total, hi van assistir 180 persones, 
que es van mostrar satisfetes amb la forma-
ció convidada. Gendra és membre de l’Or-
questra de Cambra de Granollers i funda-
dor del Grup Tactum. Condueix, a més, el 
programa Capsa de Música de Ràdio Nacio-
nal d’Andorra. L’acte va tenir lloc als Jardins 
del Palau Tolrà i va gaudir dels aplaudi-
ments del públic incondicional del jazz.

Dissabte al vespre, als Jardins del 
Palau, hi va haver un concert ben dife-
rent. El veterà grup d’havaneres, Els Pes-
cadors de l’Escala, va oferir un repertori 
d’havaneres conegudes, cançó de taverna,  
valsets, napolitanes i cançons marineres 
molt populars. També hi va haver temps 
d’escoltar creacions pròpies de la forma-
ció, que el públic va seguir amb entusi-
asme. En total, es va comptar amb la pre-
sència de 480 persones, que van viure 
el concert assegudes davant de l’Ajun-
tament. Alguns dels presents, no es van 
oblidar el mocador blanc per acompanyar 
el popular tema La bella Lola. 

Dissabte passat, a les 22 hores, va tenir lloc 
el Sonacast, un concert  de grups locals que 
va aplegar una setantena de persones, unes  
45 per grup. La nit es va desenvolupar amb 
tota normalitat i no hi va haver aglomeraci-
ons en cap moment. L’acte, organitzat pel 
Casal de Joves, ha estat valorat positiva-
ment. D’aquesta manera finalitza la segona 
edició del Sonacast a Castellar. || M. a.
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El Sonacast aplega
70 persones

El grup Wadalupe, que compta amb dos com-
ponents castellarencs, es va quedar astorat 
quan va veure que el local La Pastora es feia 
petit en el concert que va oferir diumenge, 
19 de juliol. La formació va interpretar peces 
del seu nou disc, Ahora que el aire no es viento. 
La grup va acostar al públic la música llatina 
i el flamenc, en un esdeveniment que repeti-
ran, segurament, aviat. || M. a.
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El grup Wadalupe fa el 
ple a La Pastora

 Jordi Gendra Jazz Quartet. || j. M.
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* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

26dG

EXPOSICIONS

ALTRES

Campaments
Esplai Sargantana
del 26 de juliol al 2 d’agost
ribes de Fresser
informació: 629 373 268
esplaisargantana@yahoo.es

Horari d’estiu
de la Biblioteca
Fins el 15 de setembre
Matí, cada dia, de 9.30 a 14 h
tarda, dimarts i dijous,
de 17 a 20.30 h

L’Espai Jove
ofereix el seu local
espai polivalent de 200 m2

informació a:
cdj@castellarvalles.cat

CURSOS

Voluntaris ocasionals
dia 26 de juliol · de 9 a 14 h
al Parc de Bombers,
inscripcions gratuïtes a 
l’oficina 21

28dt

Casal Catalunya
Prat de la riba, 17

Fotos de Pepy Ayllón
tot el mes

Biblioteca Municipal
General Boadella, 6

Mostra en homenatge a 
Baltasar Porcel
tot el mes, en horari
d’obertura de la Biblioteca

Mercat Municipal
i Cafè del Sol

Fotos i vídeos dels 
Diables de Castellar
Fins el 24 de juliol

27dL

29dc

30dj

02dG

Revetlla del
carrer Sant Jaume

Master class · 20 h

sant jaume
jam session · 22 h

carrer sant jaume

organització: agrup. de veïns del Pla

Revetlla del
carrer Sant Jaume

jocs infantils i
bany d’escuma · 18 h

sopar de veïns · 21 h

Ball de revetlla orquestra
L’altra Banda · 23 h

carrer sant jaume

organització: agrup. de veïns del Pla

Espectacle de foc*
a càrrec de Zahori

Concert de Rock
a càrrec d’Hipnosis

skate Parc · 23 h

Festa Major del Balcó 
de Sant Llorenç

sardinada i cremat
de rom

urbanització el Balcó · 22 h

organització: associació de 

Propietaris del Balcó de sant Llorenç

Festa Major del Balcó 
de Sant Llorenç

asado criollo · 21 h

Ball amb disco mòbil · 23 h

urbanització el Balcó

organització:

associació de Propietaris del

Balcó de sant Llorenç

Festa Major del Balcó 
de Sant Llorenç

Xocolatada · 10 h

urbanització el Balcó

organització:

associació de Propietaris del

Balcó de sant Llorenç

Festa Cloenda
Casal d’Estiu’09*
espectacle
el fons marí
Pavelló Puigverd · 11 h

Nits d’Estiu*

Concert
d’àries
d’òpera i sarsuela

jardins del Palau tolrà 
21.30 h
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Campaments d’estiu a 
Gòsol - Faners
informació i inscripcions:
Moviment de colònies i esplai
tel. 676 246 820

Projecció d’un concert 
d’andré rieu
casal catalunya · 17 h
organització:

associació de jubilats i Pensionistes

Sala Watts-Art
sant Pere d’ullastre, 9

Olis de Fortuny
tot el mes

Balls saló, sevillanes, hip-
hop, dansa contemporània
dimarts i dijous - Fins el 30 
de juliol - espai jove

Arts i Marcs
Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Olis d’Antoni Costa

Revetlla del
carrer Sant Jaume

Petita Gran Bicicletada

per castellar · 10.30 h

vermut popular · 12.30 h

sardanes amb la cobla vila d’olesa · 19.30 h

carrer sant jaume

organització: agrupació de veïns del Pla

BONES VACANCES



El 1847 van començar les gestions per la 
construcció de la via principal de comunica-
ció: la carretera de Sabadell - Prats de Lluça-
nès. A la reunió, amb Pere Oliver, Francesc 
Juliana, Jaume Marquet i Francesc Gami-
sans, es va constituir un equip d’enginyers i 
tècnics per fer els planols per a la contrucció 
de l’actual B-124. L’ obra va durar 20 anys.

Carretera B-124

4

4 1A 2A5

5
FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

24
25
26
27
28
29
30
31
01
02

Permanyer
ros
ros
Permanyer
ros
Germà
Permanyer
ros
Permanyer
Permanyer

ajuntament 
Fax ajuntament

Policia Local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

caP (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de Pau

osB 
acc

Punt d'informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Aquest diumenge finalitza la Revetlla de 
Sant Jaume. A les 19.30 hores hi haurà 
una audició de sardanes amb la cobla 
Vila d’Olesa, una cobla que es va crear 
el 1992 gràcies al foment de l’estudi dels 
instruments de cobla per part de l’Asso-
ciació Cultural Folklòrica ACF Olesa Sar-
danista i amb la col·laboració de l’Escola 
Municipal de Música d’Olesa. Ha realitzat 
nombroses actuacions arreu de Catalu-
nya i també a Sevilla, França, Alemanya, 
Àustria, Suïssa, Luxemburg i Copenha-
gue. La formació ha conreat el repertori 
clàssic per a cobla, fent alguna incursió 
també en la música contemporània.

André Rieu va néixer el 1949, a Maas-
tricht. Va començar a aprendre el 
violí amb només 5 anys, en el qual va 
demostrar un gran domini. El 1967 
va seguir la seva formació musical i 
va accedir al Conservatori de Música 
de Maastricht fins el 1973 i, després, 
al de Brussel·les, fins el 1977. Acabats 
els estudis, es va incorporar al l’Or-
questra Simfònica de Limburg fins 
el 1987, moment en el qual va decidir 
formar la seva propia orquestra, la 
Johann Strauss Orchestra. Aquesta 
es va fer un nom ràpidament i va 
visitar diverses ciutats d’Alemanya, 
Bélgica i Holanda. L’orquestra també 
va enregistrar diversos discos, en els 
quals Rieu hi deixa una clara petjada, 
sobretot en els seus valsos.

diumenge 26 de juliol · 19.30 h  

carrer de sant jaume

organització:

agrupació de veïns del Pla

dimarts 28 de juliol · 17 h  

casal catalunya

organització:

associació de jubilats i Pensionistes

Revetlla St. Jaume
sardanes amb la 

cobla vila d’olesa

Projecció
d’un concert
d’andré rieu

deL 24 aL 30 de juLioL de 2009 23· casteLLar deL vaLLès



L’ENTREVISTA

deL 24 aL 30 de juLioL de 2009

·Va començar a fer de perio-
dista als 12 anys...
Sí. Jo anava al col·legi La Immacu-
lada de Castellar i un dia vam fer 
una excursió a Girona. Al tornar, 
ens van demanar que féssim 
una redacció i la meva va resul-
tar guanyadora. Com a premi em 
regalen les obres de Santa Teresa 
de Jesús i m’hi sento molt iden-
tificada. Era molt inquieta com 
ella. A casa teníem la Forja. Vaig 
anar a veure el director, el mossèn 
Lluís Ferret, i li vaig dir que calia 
una renovació. Em van dir que fes 
un seguit de planes, una mena de 
racó juvenil, amb gent que tenia 
inquietuds com jo. 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
La perseverança
Un defecte que no pot dominar?
Parlo massa
Qui voldria haver estat?
jo mateixa
Quin animal seria?
una lleona
La seva paraula preferida?
Bandarra
Quin plat li agrada més?
La paella que fa el meu marit
Músic preferit?
sóc molt eclèctica
Un color?
el vermell
Un llibre?
‘seda’, d’alessandro Baricco
Una pel·lícula?
‘Pretty woman’
Un comiat? 
a reveure

Coneguda amb el sobrenom de Terebere, aquesta 
castellarenca porta 40 anys de professió a l’esquena. 
Ha treballat des de la premsa local fins als grans 
mitjans, ja especialitzada en temes del cor.

Teresa Berengueras

· Quin va ser el següent pas?
Aleshores, El Correo Catalán va 
començar a treure unes pàgines 
salmó centrals dedicades al Vallès. 
Sense dir res a la meva família, 
agafo el tren i em planto a la 
redacció del diari demanant voler 
parlar amb el director. Li vaig dir 
que volia ser periodista. Clar, tenia 
13 anys i em va dir que seguís estu-
diant però sí passava alguna cosa 
a Castellar que li enviés. El meu 
primer text que em vam publi-
car va ser sobre les caramelles. 
Després d’acabar la carrera, vaig 
entrar a la plantilla del diari.

· De què li ve el sobrenom de 
Terebere?
Me’l va treure l’aleshores director 
de Lecturas, Lluís Bou. No podia 

signar com a tal però sempre que 
em trucava en Lluís Bou em treia 
el nom perquè per ell el meu nom 
era molt llarg. Ami m’agrada Tere-
bere perquè és molt sonor.

· Ha estat gairebé a tots els 
mitjans...
Sí. Vaig començar des de baix 
de tot al meu poble i he treba-
llat amb Xavier Sardà, Jordi 
González, Ángel Casas, Mari 
Pau Huguet, a moltes televisi-
ons i ràdios... Però sóc pobre. A 
mi m’han pagat sempre com una 
obrera perquè sóc una treballa-
dora de la informació. Mai no he 
estat una estrella.

· Amb el pas del temps, quina 
relació té amb els famosos?

Tinc molt bona relació i sóc molt 
educada. La relació és estricta-
ment professional. En el moment 
que ets educada, que no vas amb 
una pistola al pit i treus les coses 
que has de treure, ells et conside-
ren amic seu.

· Hi ha una manera catalana de 
fer premsa del cor?
Sí. Hi ha programes que no con-
tacten amb mi no pel fet de ser 
catalana sinó perquè tinc una 
manera de fer que no enganxa 
amb ells perquè jo no dic coses 
que no hagin estat contrastades 
mínimament.

· Per què no ha triomfat mai 
una revista del cor catalana?
Perquè a Catalunya ens agrada 

tenir les coses molt cuidades i 
en canvi volem veure personat-
ges de l’Estat espanyol de qui 
podem enfrote’ns. L’Hola fa anys 
que tracta de fer un suplement 
dedicat a Catalunya, però no sap 
com sortir-se’n. 

· Ha canviat molt la premsa 
del cor?
Sí, cap a pitjor. El periodisme del 
cor s’ha trencat del tot amb l’apa-
rició de Gran Hermano. És gent 
sense ofici ni benefici que ha des-
cobert que al sortir del programa 
li ofereixen molts diners per apa-
rèixer a la televisió. Per seguir 
mantenint aquest estatus, han de 
fer muntatges. Això no és perio-
disme.  Clar que això passa a totes 
les branques del periodisme. 

M’han pagat sempre 
com una obrera perquè 
treballo la informació

“

”

 Jordi Rius

Periodista


